
Evangelie volgens Johannes 10,1-10 

“Voorwaar, voorwaar, Ik zeg u: wie niet door de deur, maar langs een 

andere weg de schaapskooi binnengaat, hij is een dief en een rover. Maar 

wie door de deur binnengaat, is de herder van de schapen. Hem doet de 

deurwachter open. De schapen luisteren naar zijn stem; hij roept zijn 

schapen bij hun naam en leidt ze naar buiten. En als hij al zijn schapen 

naar buiten heeft gebracht, trekt hij voor hen uit, terwijl zij hem volgen, 

omdat zij zijn stem kennen. Een vreemde echter zullen ze niet volgen; 

integendeel, zij zullen van hem wegvluchten, omdat ze de stem van 

vreemden niet kennen.” Deze gelijkenis vertelde Jezus hun, maar zij 

begrepen niet wat Hij hun wilde zeggen. 

Een andere keer zei Jezus tot hen: “Voorwaar, voorwaar, Ik zeg u: Ik ben 

de deur van de schapen. Allen die vóór Mij zijn gekomen, zijn dieven en 

rovers, maar de schapen hebben niet naar hen geluisterd. Ik ben de deur. 

Als iemand door Mij binnengaat, zal hij worden gered; hij zal in- en 

uitgaan en weide vinden. De dief komt alleen maar om te stelen, te 

slachten en te vernietigen; Ik ben gekomen, opdat zij leven zouden 

bezitten en wel in overvloed. 

 

Overweging 

Jezus is de deur 

Uit de parabels en verhalen kennen we Jezus als een herder die zijn 

schapen hoedt en leidt. Zo ook vandaag. Maar in het evangelie vandaag is 

Jezus ook de deur voor de schapen Een herder leidt schapen uit de 

schaapskooi naar buiten, naar het gras- en graasland. 

De deur, de poort, waar doet ons dat nog meer aan denken? Als Jezus 

gearresteerd is en wordt voorgeleid voor de hogepriester, volgt Petrus 

hem op een afstand. Maar Petrus gaat niet de tempelhof in. Hij blijft 

buiten de poort staan. Pas later waagt hij zich naar binnen. En verloochent 

Jezus daar tot drie keer toe. 

Staat hij binnen of blijft hij buiten?  Vraagt Petrus zich af. En wij, waar 

staan wij? Durven wij de poort binnen te gaan naar Gods koninkrijk? Doen 

wat Jezus deed? Hem volgen? 

Ook het tabernakel en later de tempel van Salomo had een poort. 

Daarbinnen stond de ark van het verbond, met de tien geboden van 

Mozes. Bij de poort stonden wachters die niet zomaar iedereen binnen 

lieten. Jezus wel, Hij laat iedereen binnen die naar binnen wil. Hij is zelf 

de deur door wie iedereen naar binnen kan. Iedereen genodigd, iedereen 

welkom. Joden en heidenen. En ze mogen ook weer naar buiten, om de 

wet, het goede nieuws naar alle mensen, alle volkeren te brengen. In de 

tempel in Jeruzalem mocht iedereen door de eerste poort naar binnen. 



Maar alleen joden mochten door de tweede poort, want dan kwamen ze bij 

de ark met de heilige boekrollen van Mozes. Alleen Joden mogen naar 

binnen. En nu komt Jezus, en die brengt de wet naar buiten, naar alle 

mensen in de hele wereld. Wat een ommekeer! Een ommekeer die volgens 

evangelist Johannes ook voor de joden een zegen is. Want in het jaar 70 

was de tempel door de Romeinen verwoest. De joden konden niet meer bij 

hun wet komen. Hoeft ook niet, zegt Johannes. Want Jezus is de wet, het 

vleesgeworden Woord, de wet van vlees en bloed. Voor joden én 

heidenen, voor heidenen én joden. Voor iedereen. Amen. 

 


